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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Az egyébként is túlterhelt bizottságok hogyan fogják 
ellátni a felülvizsgálatot?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A Magyar Országgyűlés 2019. júliusában megszavazta a 2019. évi LXX. törvény módosítását 
(köznevelési törvény), megváltoztatva többek között az iskolába lépéshez szükséges fejlettségi szint
megállapítására irányuló szakértői vizsgálatok eljárásrendjét is.

Azonban az új törvény végrehajtásáról szóló rendelkezés még nem áll rendelkezésre bizonytalan 
helyzet állt elő a tanköteles korú gyermekek beiskolázásával kapcsolatban. A jelenleg fennálló 
állapot aggályos helyzetbe kényszeríti mind az eddig illetékes pedagógiai szakszolgálatok 
szakembereit, az óvodapedagógusokat, valamint az érintett szülőket ismeretlen szakmai, és 
erőforrás terheket róva ezzel a rendszerben dolgozókra, és az érintettekre. Több szakmai és szülői 
szervet is aggodalmát és tiltakozását fejezte ki már a törvény bevezetése előtt és azóta is. Talán 
jobban kezelhető a helyzet ha néhány kérdésre választ kapnak.

Kérdéseim:

Mikor lesznek bővebb információk arról, hogy milyen tesztek/eljárások alapján állapítják meg, 
hogy a gyermek iskolaérett-e.

A bizottsági döntés mindig egy adott vizsgálat alapján történik, de ez csupán a gyerek pillanatnyi 
állapotát tükrözi, amit befolyásolhat betegség, fáradtság....lehet egyetlen vizsgálat alapján valban a 
gyermek állapotát hűen tükröző döntést hozni?

Ha a szakértői bizottság úgy dönt hogy a gyerek mehet iskolába a szülőnek joga van bírósághoz 
fordulni de a hátrányos helyzetű embereknek ehhez nincs megfelelő anyagi hátterük és sok esetben 



nem elég tájékozottak. Mi vagy ki fogja megvédeni őket, hogy ne legyen a helyzetük miatt 
hátrányuk?

Az egyébként is túlterhelt bizottságok hogyan fogják ellátni a felülvizsgálatot?

Tisztelettel: Hohn Krisztina
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